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Vácrátót Község Önkormányzat 
Képviselő-testülte 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. május 18-án, pénteken 
18.00 órakor tartott közmeghallgatáson. 
 
A közmeghallgatás helye: Gárdonyi Géza Művelődési Ház 

2163 Vácrátót, Szabadság u. 28. 
 
 
Jelen vannak:  Garamszegi Géza  polgármester 
   Papp István   alpolgármester 
   Csonka Ferencné  képviselő 
   Horváth Mátyás  képviselő 
   Monori Szilárd  képviselő 
   Wildmann Erika  képviselő 
 
   Matyó Anikó   jegyző  
 
Igazoltan távol van: Bolvári Attila   képviselő 
 
Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra   igazgatási előadó 

 
Meghívott vendégek:  Milliá Anna   Magyar Közút Zrt. 
   Juhász István   Váci Víziközmű Társulat 
   Vécsei László   Őrbottyáni Rendőrőrs 
   Oláh Tamás   DMRV Zrt. 
   Vácrátóti lakosok   50 fő 
 
Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 
Képviselő-testület 6 tagja jelen van. A Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Monori 
Szilárd képviselőt a jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontokat.  
 
A Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a napirendi pontokra tett 
javaslatokat egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta. 
 
A Képviselő-testületi ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
 
N a p i r e n d: 
 
1./ 2011. évi zárszámadásról szóló beszámoló.  
2./ 2012. évi költségvetés. 
3./ Folyamatban lévő és tervezett beruházások. 
4./ Csatorna beruházással és talajterhelési díjjal kapcsolatos tájékoztatás. 
5./ Vác – Gödöllő országos közút (2104. jelű) út helyreállítása. 
6./ ÁMK létrehozása és Alapító Okiratának elfogadása. 
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7./ Alapítványok Alapító Okiratának módosítása. 
8./ Egyebek: 
 - Adósok listájának közzététele 
 - Felhívás ismertetése az osztatlan közös tulajdonban lévő ingatlanokkal kapcsolatban. 
 
1./ Napirend: Tárgya: A 2011. évi zárszámadásról szóló beszámoló. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a 2011. évi zárszámadás (7/2012. (IV.27.) 
számú rendelet) a honlapon is megtekinthető. A zárszámadás elkészítését az Áht. és a Vht. írja 
elő. A zárszámadási rendeletet a Képviselő-testület elfogadta.  
A zárszámadási rendelet főösszegei a következők:  
- 2011. évi bevétel     516.492 eFt 
- 2011. évi kiadás     514.357 eFt 
- 2011. évi pénzmaradvány           642 eFt 
- 2011. évi költségvetés kiutalatlan támogatása     1.151 eFt 
- 2011. évi pénzmaradvány        1.793 eFt 
A 2011. évi költségvetés nem egy normál költségvetés volt, mivel a pályázaton elnyert 
támogatások is benne voltak. A 2011. évi költségvetést a Képviselő-testület 586.883 e Ft-tal 
hagyta jóvá. 
- Személyi juttatások   139.642 eFt 
- Munkaadói járulék     35.133 eFt 
- Dologi kiadások     89.822 eFt 
- Felújítás, felhalmozási kiadás 163.331 eFt 
- Hiteltörlesztés és kamat    14.806 eFt 
Az Önkormányzat munkabérhitelt is igénybe vett. A 2011. évi zárszámadást a könyvvizsgáló 
is felülvizsgálta, és azt elfogadásra javasolta a testületnek. A könyvvizsgáló ezen kívül 
hitelesítő záradékkal is ellátta a zárszámadást. 
Kérte, hogy akinek az elhangzott beszámolóval kapcsolatban kérdése van az tegye fel. 
 
2./ Napirend:Tárgya: 2012. évi költségvetés. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a 2012. évi költségvetést időben elkészítették 
a pénzügyes kollégák az önkormányzat intézményvezetőivel történt részletes egyeztetés után, 
melyet a Képviselő-testület ez év februárjában megtárgyalt és elfogadott. A költségvetésben 
az alábbiak a főösszegek: Bevétel 600.697 eFt, kiadás 619.872 eFt, tervezett forráshiány 
19.175 eFt. A forráshiányt a következő évi zárszámadásig remélhetőleg sikerül kiegyenlíteni. 
2012. évben ismételten pályázott az Önkormányzat az ÖNHIKI-re, így remélhetőleg a hiány a 
támogatás összegével csökkenni fog. Az ÖNHIKI igényt 19 millió Ft-ra adta be az 
Önkormányzat. A hitelekkel kapcsolatban szeretné közölni, hogy ez részletesen benne van a 
költségvetési rendeletben. Az Önkormányzat hitelállománya folyamatosan csökken eddig még 
nem kellett prolongálást kérni. Az Önkormányzat hitelállománya a következő:  
- 45 millió Ft hitelt vett fel az Önkormányzat a Traschcan Kft. veszélyes hulladéklerakója 
kapcsán (ebből még 2,2 millió Ft a tőketartozás, ez a legrosszabb hitel, mivel piaci 
kamatozású),  
- az Önkormányzatnak MFB támogatott hitele van,  
- 2005-ben 31.482 eFt hitelt vettek fel a sporttelep és iskola tetőtér kialakítása (I. ütem) 
kapcsán (ebből 18.930 eFt van még hátra),  
- 2007-ben 25 millió Ft hitelt vettünk fel az általános iskola tetőtér beépítés (II ütem) kapcsán 
(ebből 22.120 eFt van még hátra),  
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- 2008-ban 60 millió Ft hitel lett felvéve a művelődési ház, tornaterem és óvoda felújítása 
kapcsán. A felvett hiteleket nem működési célra, hanem az önrészek kifizetése miatt vette fel 
az Önkormányzat. 
Az Önkormányzat jelenlegi hitelállománya 103.250 e Ft (tőketartozás). 
Megkérdezte, hogy valakinek van-e az elhangzott beszámolóval kapcsolatban kérdése? 
 
Tájékoztatásként az alábbiakat mondta el: 
„ A Széll Kálmán Terv 2.a végrehajtásának részeként összesen 8 milliárd forintot zárolnak az 
önkormányzatoktól – mondta hvg.hu-nak Gémesi György a Magyar Önkormányzatok 
Szövetségének elnöke, aki szerint így megszűnhet a nehéz helyzetben lévők támogatása. 
Május 7-ig kell a Magyar Államkincstárnak bejelenteni a zárolási kötelezettségeket a 
kormány múlt szerdán megjelent határozata szerint. Ebben a Széll Kálmán Terv 2.0 
megvalósításának részeként 4 milliárd forintot zárolnak a helyi önkormányzatok 
támogatásaiból és helyben maradó személyi jövedelemadójából, valamint újabb 4 milliárdot 
az „egyes szociális feladatok támogatására” fordítható keretből – összegezte a kormány 
döntését Gémesi György, Gödöllő polgármestere, aki elmondta, hogy előzetesen semmilyen 
tájékoztatást nem kaptak arról, hogy újabb megvonásokkal kell számolniuk. „Az a probléma, 
hogy az önkormányzatok elfogadott költségvetéssel működnek, mi is februárban fogadtuk el a 
sajátunkat. Persze ezt lehet módosítani, de már nincs nagyon honnét elvenni” – közölte. Az 
idei évre a tavalyihoz képest 40 milliárd forinttal kevesebb állami támogatást kaptak az 
önkormányzatok, az előtte lévő évben 45 milliárddal kevesebbet kaptak, a Bajnai-kormány 
pedig 120 milliárdot vett el az önkormányzatoktól. A személyi jövedelemadó (szja) elosztása 
is folyamatosan változott az évek alatt. Amikor a forrásmegosztást 1988-ban bevezették, a 
törvény értelmében a településeken lakók által befizetett összeg egésze visszakerült a helyi 
tanácsokhoz. 1991-ből már csak a befolyt összeg felét kapták meg az önkormányzatok, 1993-
ra harminc százalékra csökkent az arány. 1995-től kicsivel több mint 35 százalék jutott vissza 
a településekhez az szja-ból az alábbiak szerint: 29 százalék biztosan a befizető lakhelyét 
gazdagította, 6 százalékot normatívan juttattak az önkormányzatoknak. 1998-ra 40 százalékig 
emelkedett az szja-visszaosztási arány, de csak 20 százalék maradt helyben az adott 
településen lakók befizetéseiből. 2000 óra ez az arány tartósan 10 százalék alatti.” Népszava-
Információ 
 
Kérte a Képviselő-testületet, hogy járuljanak hozzá, hogy a Közbiztonsággal kapcsolatos 
tájékoztatást tárgyalják a következő pontban, mivel Vécsei László úrnak egyéb elfoglaltsága 
miatt sietnie kell.  
 
3./ Napirend: Tárgy: Közbiztonsággal kapcsolatos tájékoztatás. 
 

Meghívott vendég: Vécsei László őrbottyáni rendőrőrs parancsnok 
 

Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a meghívott vendéget.  
 

Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok köszöntötte a jelenlévőket. Kérte, hogy tegyék fel 
kérdéseiket. 
 

Orszáczky István Szent I. utcai lakos megkérdezte, hogy számíthatnak-e büntetésre azok, akik 
a 2104. jelű úton a menetiránnyal szemben autóznak. Lehetne ebben az ügyben egy kis 
finomítást kérni, ugyanis az út állapota kataszrófális, így próbálják meg az autósok védeni az 
autójukat. 
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Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok kijelentette, hogy a KRESZ alól ő nem adhat 
felmentést, azonban ilyen ügyben ők még nem indítottak eljárást senki ellen. Reméli, hogy az 
út helyreállítása minél előbb megoldódik Vácrátóton. 
 

Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy Vácrátóton a Polgármesteri 
Hivatal alatti helyiségben Körzeti Megbízotti iroda nyílik, melynek az átadása előreláthatóan 
június elején lesz. A vácrátóti körzeti megbízott Molnár József vácrátóti rendőr lett, akinek a 
jelenléte remélhetőleg visszatartó erőt jelent majd a bűnözőkkel szemben.  
 

Dinka Jánosné Szabadság u. 20. szám alatti lakos felvetette a problémáját, mely szerint van 
egy mozgáskorlátozott kocsija, amivel a főúton nem mer közlekedni a forgalom miatt. A 
járdán nem tud közlekedni, mivel a járda vonalába van felállítva a Szabadság út egy részén a 
járdaoszlop. Ezen kívül a járda mellett található egy folyóka is, ami szintén gátolja őt a 
kocsijával való közlekedésben.  
 
Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok közölte, hogy ő sem javasolja Dinka Jánosnénak, 
hogy kimenjen a kocsijával a főútra, mivel nagyon nagy a forgalom. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a Szabadság úton nem utólag kerültek a 
villanyoszlopok a járdába, azok már nagyon régen ott vannak, ez egy kialakult helyzet. A 
járda egyébként, amikor aszfaltozásra került nem volt még az Önkormányzat tulajdona 
(tulajdonos: Magyar Állam, kezelő: Magyar Közút Zrt.), így nem tudtak mit tenni az 
oszlopokkal. A folyóka fölé lehetne esetleg tenni valami hídszerűséget, de más megoldást 
egyelőre nem tud kitalálni. Szakemberekkel kell megvizsgáltatni a lehetőségeket. 
Megkérdezte, hogy milyen problémával lehet a rendőrséghez fordulni? 
 
Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok kijelentette, hogy bármivel kapcsolatban lehet 
keresni a rendőrséget, ha gond van.  
 

Kalotay Balázs Rákóczi u. 58. szám alatti lakos megkérdezte, hogy a körzeti megbízott 
mikortól lesz elérhető és mettől meddig tart majd a munkaideje? 
 

Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok elmondta, hogy függetleníteni szeretnék a körzeti 
megbízottat, aki mellett az őrbottyáni őrsön lenne még 2 fő járőr is. A körzeti megbízottnak a 
munkaideje ugyan olyan, mint a többi rendőré, tehát nappal, éjszaka és hétvégén is dolgozik. 
Ha szabadságon vagy esetleg betegállományban van, akkor a fogadóóráján egy másik körzeti 
megbízott helyettesíti majd. Ő teljes mértékben helyettesíteni tudja majd a helyi körzeti 
megbízottat. 
 

Garamszegi Géza polgármester mivel több kérdés a napirendi ponttal kapcsolatban nem 
hangzott el, megköszönte Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok úrnak a megjelentést és 
tájékoztatást. 
 

18.30 órakor Vécsei László őrbottyáni őrsparancsnok elhagyta a termet. 
 

4./ Napirend:Tárgy: Folyamatban lévő és tervezett beruházások. 
 

Garamszegi Géza polgármester tájékoztatást adott arról, hogy a belterületi csapadékvíz 
elvezetési pályázaton 78.322.500,-Ft támogatásban részesültünk, melyhez 8.702.500,-Ft 
önerőt biztosítottunk hitelfelvétel nélkül.  
Vácrátót község legkritikusabb –belvizes- részén a Szabadság út, Ságvári utca, Hartyán patak, 
Csokonai utca által behatárolt területén valósult meg a beruházás.  
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A projekt során 1560 m burkolt árok, 473 m zárt (800 mm-es ikercsöves) csapadékvíz 
elvezető rendszer és 3200 m földárok került kiépítésre. Ezen kívül 75 db kapubeálló került 
átépítésre. A támogatási szerződés, módosításra került, a projekt lezárása folyamatban van. 
A Képviselő-testület március 30-án úgy döntött, hogy pályázatot nyújt be „Vácrátót Község 
részére kialakítandó kamerás térfigyelő rendszer 12 felügyeleti ponttal, illetve 1 db képrögzítő 
központ, műszaki-technikai elemeinek tervezése, kivitelezés, beüzemelése” címmel. A 
pályázaton elnyerhető támogatás összege 9.962.170,-Ft, melyhez az Önkormányzatnak 
2.490.544,-Ft saját forrást kell biztosítania.  
A kialakítandó rendszer a főút teljes hosszában, több helyen, a főtéren, a művelődési háznál, 
az óvodánál, az iskolánál és a sport- és szabadidőközpontnál működne és rögzítené az 
esetleges randalírozást vagy más bűncselekményeket. A pályázat elbírálása folyamatban van. 
A csatorna beruházás vagyoni helyzete még nem zárult le. Az Önkormányzatnak a 
csatornázással kapcsolatban nem kellett hitelt felvennie, ugyanis az állam biztosította a 
támogatást a beruházásra. Más településen a csatorna érdekeltségi hozzájárulás 280.000,-Ft-
ba kerül a lakosoknak, ezzel szemben Vácrátóton 150.000,-Ft/ingatlan volt a csatornázás díja.  
Lezárult a Norvég Alap pályázat is, ahol az Önkormányzat, mint társberuházó vett részt. A 
projekt címe „Innovatív geotermikus és biomassza bázisú fűtőmű létesítése Vácrátóton”, mely 
EGT és Norvég Finanszírozási Mechanizmusok keretében megvalósuló projekt. A projekt 
összköltsége 987.170.436,-Ft, az EGT/Norvég támogatás összege 812.739.822,-Ft. 
Termálvizes fűtés lesz a tornacsarnokban, iskolában, óvodában és a hivatalban is. A kútból 
kb. 65 fokos víz nyerhető ki, ami elegendő lesz a fűtésre. Az Önkormányzat a beruházásban 
20 millió Ft önrészt vállalt, de mivel a projektben bizonyos dolgok már korábbi pályázatok 
kapcsán megvalósultak az Önkormányzat intézményeit illetően, így szeretnék az önrészt 10 
millió Ft-ra csökkenteni. Ezzel kapcsolatban tárgyalásokat folytatnak az MTA-val. A projekt 
kapcsán a pénzügyi elszámolás még folyamatban van, de műszakilag már lezárult a projekt.  
Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban? 
 
5./ Napirend: Tárgya: Csatorna beruházással és talajterhelési díjjal kapcsolatos 
tájékoztatás. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a Képviselő-testület 2012. március 23-án 
megalkotta a 6/2012. (III. 23.) önkormányzati rendeletét, mely a talajterhelési díjról szól. A 
rendelet szövege megtalálható Vácrátóti Önkormányzat hivatalos honlapján.  
Minden kibocsátó mentességet élvez 2012. április 1. napjától 2012. június 30. napjáig, 
ösztönözve ezzel a közcsatornára való rákötést. 
A talajterhelési díj egységdíjának mértékét a Ktdt. 12. § (3) bekezdése határozza meg, mely 
1.200.-Ft/m3. 
 Vácrátót község közigazgatási területére vonatkozó területérzékenységi szorzó: 1,5. (1800,-
Ft/m3) A szorzót „A felszín alatti víz állapota szempontjából érzékeny területeken levő 
települések besorolásáról” szóló 27/2004. (XII. 25.) KvVM rendelet melléklete és a Ktdt. 3. 
számú melléklete állapít meg. 
A talajterhelési díj befizetése minden ingatlan tulajdonosra vonatkozik, amennyiben a 
gerincvezeték az ingatlana előtt halad és az ivóvíz hálózatra rá van kapcsolva. 
A csatorna beruházás kapcsán a pénzügyi előszámolás még nem történt meg. Részletes 
tájékoztatást a csatorna ügy vizsgálatáról nem adhat, mivel a Nemzeti Nyomozó Iroda folytat 
vizsgálatot ebben ez ügyben, a Belügyminisztérium Ellenőrzési Főosztályának 
kezdeményezésére. Annyit közölt, hogy azért folyik a nyomozás, mert a gesztor 
önkormányzat a saját maga javára változtatta meg a kivitelezés arányait. A céljuk, hogy peren 
kívül megegyezzenek a gesztor önkormányzattal, amit az ÁSZ is javasolt és amihez, külső 
szakértő segítségét kell majd kérniük. A 2104. jelű út félpályás helyreállítása is benne volt a 
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csatorna projektben, ennek a helyreállítása mégsem történt meg. Mindenki tudja, hogy van 
egy kevésbé rossz és egy nagyon rossz oldala az útnak, amit napi szinten megtapasztalhatunk. 
Fellegi Tamás miniszter úr 2011. évben ígéretet tett arra, hogy az út még abban az évben 
helyreállításra kerül, de a Kormány időközben hozott egy rendeletet, mely szerint 
befagyasztották az út helyreállításra szánt összeget. Azóta nem történt semmi, de kiírásra 
került a ROP pályázat, melyre kizárólag a Magyar Közút Zrt. nyújthatott be pályázatot. 2008-
ban felújították volna a 2104.jelű utat teljes hosszban, de ez a csatorna beruházás miatt 
elmaradt. 
 

Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy a Vácrátóti Hírmondóban az úttal kapcsolatos dolgokról 
folyamatosan tájékoztatták a lakosságot. A talajterhelési díj bevezetésével kapcsolatban 
elmondta, hogy törvény írja elő annak lehetőségét, hogy bevezethetik az Önkormányzatok. A 
talajterhelési díj mértékét törvényben drasztikusan megemelték, mellyel a lakosokat akarják 
ösztönözni a csatorna rendszerre történő rákötésre. Vácrátót sem kivétel ez alól, így a 
Képviselő-testület megalkotta a talajterhelési díj bevezetéséről szóló rendeletét. A testület a 
rendeletet 2012. április 1. napjától helyezte hatályba, de a talajterhelési díjat 2012. július 1. 
napjától kell majd fizetnie annak, aki nem kötött rá a csatorna hálózatra. Vácrátóton a 
talajterhelési díj 1800,-Ft/m3-be kerül majd, ezért javasolta, hogy aki megteheti még 2012. 
június 30. előtt kössön rá a rendszerre. 
 

Dinka Jánosné Szabadság u. 20. szám alatti lakos megkérdezte, hogy a talajterhelési díjat 
olyan ingatlanra is fizetni kell majd, ahol nem lakik senki és nincs vízfogyasztás? 
 

Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy az olyan helyeken, ahol nincs vízfogyasztás ott 
értelemszerűen nem kell talajterhelési díjat fizetni. Sokkal többe kerül majd a talajterhelési 
díj, mint maga a csatornadíj, így érdemes rákötni a rendszerre. Más településen 
visszamenőlegesen állapították meg a talajterhelési díjat, de a vácrátóti testület adott 3 hónap 
haladékot a lakosoknak a rákötésre. A bűzhatás téma a múltkori közmeghallgatáson felmerült, 
azonban ez a probléma mára megszűnt, aminek nagyon örül. 
 

Juhász István a Váci Viziközmű Társulat elnöke elmondta, hogy Vácrátót vonatkozásában jó 
a fizetési morál, de ahol talajterhelési díj került bevezetésre, ott még jobb a fizetési 
hajlandóság. A Viziközmű Társulat a feladatát elvégezte, és a fennmaradó tartozásokat még 
be fogják szedni. A Viziközmű Társulat addig nem tud megszűnni, amíg az Önkormányzatok 
nem egyeznek meg a vagyonfelosztásban. A nem fizetők inkább a vállalkozók, nem pedig a 
lakosok, pedig ők még a vállalkozásuk adójából is leírhatják a csatorna rákötés díját. Sok 
esetben keresik meg őket a lakók a szaghatás és a talajterhelési díj kapcsán, de ebben ők nem 
tudnak segíteni, mivel az Önkormányzat hatásköre ez. Vácrátóton 45 olyan ingatlan van, ahol 
eddig még nem fizették meg a rákötési díjat, de ez a talajterhelési díj bevezetésével 
valószínűleg csökkenni fog. A Viziközmű Társulat a rákötési díjra részletfizetést nem tud 
engedélyezni, részletfizetés csak az LTP szerződés esetén volt lehetséges. A Veresegyház és 
Vidéke Takarékszövetkezet azonban annyiban tud segítséget nyújtani a rákötési díj ügyében, 
hogy kifizetik a díjat a Társulásnak, a lakos pedig részletekben fizetheti vissza nekik a díjat. 
Megköszönte a hivatali dolgozók, a jegyzőnő és a polgármester úr segítségét és pozitív 
hozzáállását. 
 

Oláh Tamás a DMRV képviselője tájékoztatásként elmondta, hogy sem beruházóként, sem 
pedig kivitelezőként nem vettek részt a csatornarendszer kiépítésében, ők, mint üzemeltetők 
vannak jelen. A beruházás jól sikerült, 2010. évben volt a próbaüzem, 2011. évben pedig a 
garanciális bejárás, mely során a kifogásolt hibákat a kivitelező kijavította. A két éves 
garanciális bejárás ez év őszén lesz, de ha hibát észlelnek a rendszerben, akkor azt is ki fogják 
javíttatni a kivitelezővel. A rendszer eddig jól működött, eddig nem volt jelentős probléma. A 
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bűzzel korábban gondok voltak, de ezek a gondok megoldódtak, ugyanis ez a rendszer 
terheltségéből adódott.  
 

Makovinyi József Ady E. u. 50. szám alatti lakos megkérdezte, hogy amíg nincs az 
Önkormányzat vagyonában a csatornarendszer, addig jogilag nem lesz abból gond, hogy 
talajterhelési díj rendeletet alkotott meg az Önkormányzat? 
 
Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy ez a kérdés a képviselőkben és bennük is 
megfogalmazódott, de a két dolog nincs jogilag összefüggésben egymással, így a talajterhelési 
díj rendelet megalkotásának nincs akadálya. Amennyiben a rendszer működik, de a lakosok 
még nem csatlakoztak rá akkor kivethető a talajterhelési díj. 
 
Orszáczky István Szent István utcai lakos megkérdezte, hogy a www.vacratot.info miért írja 
azt a honlapján, hogy nagy %-ban nem fizetik a lakosok a csatorna rákötési díjat, és ezáltal az 
Önkormányzatnak kell ezek után az ingatlanok után jelentős összegű kezességet vállalnia. 
Most már végképp nem tudja, hogy mi az igazság! Ez a témát a polgármester úr miért nem 
említette és adott róla tájékoztatást? 
 
Juhász István a Váci Viziközmű Társulat elnöke elmondta, hogy félreértés van, ugyanis az 
Önkormányzatok arra vállaltak kezességet, amit a Váci Viziközmű Társulat az OTP-LTP-sek 
helyett vett fel. A vácrátóti lakosok ezen részére vállalt csupán kezességet az Önkormányzat. 
Az LTP szerződések októberben járnak le, melyből elenyésző % az, aki nem fizetett, de 
konkrét adatot nem mondhat. Vácrátót vonatkozásában 45 fő az, aki egyáltalán nem fizetett 
még rákötési díjat. Ki meri jelenteni, hogy nem magas az az összeg, amit a lakók nem fizettek 
be, de konkrét adatokat nem mondhat. Vannak olyan nagyobb cégek és szervezetek, akik 
jóval több rákötési díjat fizettek, mint 150.000,-Ft, ennek az aránya kb. 99 %-ban lefedi a 
felvett hitel összegét. Az Önkormányzatnak inkább bevétele lesz a csatornázásból, mint 
kiadása, ezt szintén ki meri jelenteni. Vannak olyan ingatlan tulajdonosok is, akik képtelenek 
befizetni a 150.000,-Ft-ot, de nem saját hibájukból, hanem azért mert nincs pénzük. 
 
Csernák Jánosné Bajcsy Zs. u. 35. szám alatti lakos tájékoztatásként elmondta, hogy az egyik 
átemelő szivattyú a telkével szemben épült meg, minden nap bűz van az udvarukban, ezért 
képtelenség szellőztetni. Nem tudnak mit tenni, hiába ültettek tuját a kerítéshez, ami azt 
gondolták, hogy felfogja a bűzt, az sem segített. Nagy szenvedői a csatornázásnak! Az egyik 
alkalmazott, aki a csatorna beruházáskor ott dolgozott elmondta, hogy az átemelő szivattyút 
lehetett volna távolabbra is tenni és akkor nem lett volna ebből gond. Szégyelli, hogy ott kell 
élnie, de őket az átemelő szivattyú építése kapcsán senki nem kereste meg. Egyáltalán nem 
tudnak kiülni az udvarra, mert annyira elviselhetetlen a bűz. Ezen kívül nincs vízelvezetés az 
ingatlanuk előtt, így a Rákóczi utcából lefolyó csapadékvíz mindig előttük áll meg a kövek és 
a homok pedig az ő udvarukba megy be. Ilyen körülmények között az üres telke értéktelen, 
azon nem lehet építkezni. Kérte, hogy az Önkormányzat részéről oldják meg valahogy a 
vízelvezetést a Bajcsy Zs. utca azon részén. A problémáitól függetlenül örül mind a 
csatornának, mind pedig a köves útnak, de a kivitelezés nem igazán jól sikerült.  
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy a csatorna terveket tervezők készítették, 
amit a Bara-Menti Konzorcium hagyott jóvá. Minden településen van átemelő szivattyú, 
méghozzá belterületen. Megérti Csernák Istvánné problémáját, de sem a testület, sem a 
jegyző, sem pedig ő nem hibás azért, mert a házuk előtt épült meg az átemelő szivattyú. 
Mindenképpen meg kell vizsgálni, hogy mit lehet tenni a probléma megoldása érdekében, 
amit a DMRV Zrt. szakembereinek kell megoldani. Amennyiben bűzt tapasztalnak az átemelő 
szivattyú környékén, úgy azt a DMRV Zrt. hibabejelentésre szolgáló telefonszámán tehetik 
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meg. A csatorna projektben a vízelvezetők kiépítése nem volt benne, de mindenképpen 
megnézik majd, hogy mit lehet tenni a csapadékvíz elvezetéssel a Bajcsy Zs. utcában. A 
projekt kapcsán sikerült megvalósítania köves utcákat, holott csak eredeti helyreállítás lett 
volna a feladat. Több helyen sok földes út volt a településen, de a csatornázás után minden út 
köves lett, mint pl. a Bertinkei utak is. Az ott lakók nagyon örülnek ennek. 
 
Juhász István a Váci Viziközmű Társulat elnöke kijelentette, hogy akinek a telkére bevezették 
a csonkot, mindenképpen ki kell fizetnie a 150.000,-Ft-os díjat. Ez attól független, hogy épít-e 
valaki a telekre vagy sem. Ha másként nem, adók módjára fogják behajtani a lakosoktól a 
díjat. Az átemelő szivattyút minden esetben a legmélyebb ponton kellett elhelyezni. Elmondja 
az átemelő szivattyú kapcsán, hogy a problémát mindenképpen meg kell oldani. 
 
Csernák Istvánné Bajcsy Zs. u. 35. szám alatti lakos elmondta, hogy a bűz miatt már volt bent 
a hivatalban és jelezte a problémát, de nem történt semmi. Hiába tettek csatorna csonkot a 
telkére, ha nem lehet a telekre építeni a bűz miatt. Nem fog fizetni azért, amit nem tud 
használni. Nem számolt korábban azzal, hogy az átemelő szivattyú miatt nem lehet ráépíteni a 
telkére. 
 
Garamszegi Géza polgármester szerint a teljes tájékoztatáshoz hozzátartozik az is, hogy az 
építési telke az Önkormányzat jóvoltából, egy terület csere kapcsán alakult ki, mert ha ez 
nincs, akkor nincs építési telke sem. 
 
Csernák Istvánné Bajcsy Zs. u. 35. szám alatti lakos kijelentette, hogy ő a kertjét adta oda 
ezért a területért cserébe, az igazsághoz ez is hozzátartozik. 
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy nagyobb területet kapott a család az 
Önkormányzattól, mint amit adtak, de ez nem tartozik ide. A DMRV szakembere a hibát 
jegyezte és biztosan mindent megtesznek a bűzhatás megszüntetése érdekében. Kérte a 
lakosokat, hogy ha valami problémát észlelnek a csatorna kapcsán, úgy azt közvetlenül a 
DMRV Zrt. felé jelezzék a hibabejelentő telefonszámon. 
 

Matyó Anikó jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy egy telek beépíthetősége nem 
közegészségügyi szempontok alapján történik, hanem a m2 nagyságtól függ. A DMRV Zrt . 
az átemelő szivattyúból kiáradó bűz okát ki fogja vizsgálni és biztosan mindent megtesznek t 
annak érdekében, hogy a bűzhatás megszűnjön. 
 

Orszáczky István Szent István u. 7. szám alatti lakos szerint ezek személyes problémák, nem 
érti, hogy Csernák Jánosné miért az Önkormányzatot keresi meg ezzel a problémával és miért 
nem közvetlenül a DMRV Zrt-t? 
 

Garamszegi Géza polgármester egyetértett Orszáczky István úr által elmondottakkal. 
 

Oláh Tamás a DMRV Zrt. képviselője szerint nem támadni kell a DMRV Zrt-t, hanem jelezni 
kell a hibát, és így mindent meg tudnak tenni annak érdekében, hogy a hiba kijavításra 
kerüljön. Ígéretet tett arra, hogy minden megtesznek, hogy a bűzhatás megszűnjön.  
 

Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a csatorna rákötések alkalmával több 
helyen kontrás lesz a cső. Ha ilyet észlelnek a lakosok, akkor azt az Önkormányzat felé 
jelezzék, ugyanis a PENTA Kft-nek, mint kivitelezőnek kell ezt a hibát kijavítania.  
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Kürti Zsigmond Ady E. u. 47. szám alatti lakos megkérdezte, hogy a műszaki átadás 
alkalmával miért nem ellenőrizte az Önkormányzat, hogy kontrásak-e a csatorna csonkok, 
vagy sem? Ez a műszaki ellenőr feladta lett volna! 
 

Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy nem az Önkormányzat feladta volt, hogy 
belenézzen a csövekbe. Erre szakemberek voltak kijelölve a BMSK Zrt. részéről. Ha ilyen 
problémát jeleznek a lakosok és jelzik az Önkormányzat felé, azt a PENTA Kft. munkatársai 
ki fogják javítani, ezért a hibáért nem az Önkormányzat a felelős. 
 

Gulyás Imre Vácrátót, Szabadság u. 7. szám alatti lakos kijelentette, hogy nála is kontrás a 
cső, mit kell tennie? 
 

Garamszegi Géza polgármester kérte, hogy menjen be a hivatalba és jelezze a problémát, amit 
a PENTA Kft. felé fognak továbbítani. 
 

Patkósi Antalné Rákóczi u. 4. szám alatti lakos elmondta, hogy a telke végén van egy nagy 
gödör, amit az Önkormányzat megbízásából múltkor betúrtak egy markolóval. Azután volt 
egy nagy esőzés, és a gödör újra kialakult ugyanúgy, mint korábban. A munkákat két ember 
végezte el kb. 10 perc alatt, majd álltak felette kb. 1 órát, de megint ott tartanak, mintha nem 
csináltak volna semmit.  
 

19.30 órakor Juhász István a Váci Viziközmű Társulat elnöke és Oláh Tamás a DMRV Zrt. 
képviselője elhagyták a termet.  
 

Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy mivel kővel van leterítve az út, így ott a 
kanyarban könnyen ki tudják járni az autók az utat. Ki fognak menni és megnézik, hogy mit 
tehetnek, lehetséges, hogy kőszórással ismét feltöltik a problémás útszakaszt.  
 
Patkósi Antalné Rákóczi u. 4. szám alatti lakos szerint a vízelvezetést kellene megoldani az 
útról, nem pedig kővel feltölteni a gödröt.  
 

Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy utánajár a lehetőségeknek és meglátják, 
hogy mit lehet tenni annak érdekében, hogy a panasz megoldódjon. 
 

6./ Napirend: Tárgya: Vác – Gödöllő országos közút (2104. jelű) út helyreállítása. 
 

Meghívott vendég: Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője 
 

Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy 2008-ban kezdődött ez a 
téma, ugyanis akkor a csatornázási beruházás miatt nem lett felújítva a 2104.jelű országos 
közút teljes hosszon. Ezzel mindenki jót akart, mivel felesleges lett volna felújítani az utat, ha 
úgyis felszedik azt a csatorna beruházás miatt. Fellegi Tamás volt miniszter úr korábban 
levélben tett ígéretet arra, felújításra kerül a 2104. jelű út még abban az évben, de időközben 
egy Kormányrendelet ezt a lehetőséget meghiusította, ugyanis zárolták az erre a célra szánt 
összeget. A Magyar Közút Nonprofit Zrt. 2011. évi tanulmányában már benne volt ennek az 
útnak a helyreállítása, de a Kormány döntése miatt ez nem jöhetett létre, mivel hazai útalapból 
valósult volna meg. 
 

Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője elmondta, hogy ő is szenvedője 
a rossz minőségű útnak, mivel ő is Vácrátóton lakik a családjával. A Magyar Közút Nonprofit 
Zrt. Forgalomtechnikai Osztályán dolgozik, mint osztályvezető. A 2104.jelű út felújítása 
kapcsán három rendelkező levél is a birtokukban van, melyek alapján elkészültek a felújítási 
tervek és a közbeszerzési eljárás is lezajlott. Az út helyreállítására két tervvel is rendelkezik a 
Magyar Közút Nonprofit Zrt., mely terveket benyújtották a ROP pályázatra, s ennek 
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keretében megvalósulhat a helyreállítás. Elmondta, hogy 2011. évben kezdték volna a 
munkálatokat, már a munkaterület átadás időpontja is ki volt tűzve, de két nappal az átadás 
előtt lefújták a felújítást, mivel a Kormány döntése érdekében befagyasztották az erre szánt 
összeget. Minden fórumon felvetik ezt a témát, mivel tisztában vannak az út állapotával. A 
Magyar Közút Nonprofit Zrt. részéről benyújtottak egy ROP pályázatot, melynek az elbírálása 
még nem történt meg, de várhatóan 30 napon belül ez lezárul. A Pro Régió Ügynökségtől a 
múlt héten voltak kint, hogy meggyőződjenek a 2104.jelű út állapotáról, és arról, hogy 
indokolt-e a felújítás. A felújítás természetesen indokolt, ezt a Pro Régió Ügynökség 
munkatársai is látták. A pályázattal kapcsolatos tisztázó kérdések megválaszolása 
folyamatban van. Az elbírálás 30 napon belül várható, csak ezután írható ki a közbeszerzés, 
ami szintén 2 hónapot venne igénybe. Optimális esetben, szeptemberben indulhatna meg a 
kivitelezés. Köztudott, hogy november 15. és március 15. között az utakon munkálatok nem 
folytathatók, de mivel az út borzasztó állapotban van, így itt lehetséges, hogy külön 
engedéllyel elvégezhetők lesznek a munkálatok. A településen kívüli szakaszon viszont csak 
március 15. után folytathatóak majd a munkálatok. Dióssi Csaba országgyűlési képviselő úr is 
segítséget nyújtott, de így sem sikerült elérni, hogy az út helyreállításra kerüljön. Az útra 7 + 
4 cm aszfalt lett tervezve, de a megsüllyedések miatt már nem biztos, hogy ez a mennyiség 
elegendő lesz. A 4 cm-es kopóréteg biztosan nem lenne elég, amit a csatorna projekt kapcsán 
terveztek az útra rátenni. Ha 2008. évben felújították volna a 2104. jelű utat, akkor most 
biztosan nem lehetne erre a felújításra pályázni, ugyanis egy útra kizárólag egyszer lehet 
beruházást engedélyeztetni. 
 
Kürti Zsigmond Ady E. u. 47. szám alatti lakos megkérdezte, hogy hány évente kell felújítani 
egy országos közutat?  
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője közölte, hogy 10-15 évente 
tervezik a kopóréteg felújítását, de ezen az úton kb. 30-35 éve nem volt ilyen jellegű felújítás.  
 

Kürti Zsigmond Ady E. u. 47. szám alatti lakos kérte, hogy rendesen csinálják meg azt utat. 
 

Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője kijelentette, hogy egybefüggő 
felületű lesz az aszfalt, nem lesz vele semmi probléma.  
 

Kalotay Balázs Rákóczi u. 58. szám alatti lakos megkérdezte, hogy lesz-e forgalomlassító és 
gyalogátkelőhely a településen az útfelújítás kapcsán? 
 

Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője tájékoztatásként elmondta, hogy 
2009-2010. évben készült a burkolat megerősítési terv. Forgalomlassító szigetek kiépítésére 
kizárólag a település két végén lenne lehetőség, a falu közepén nem. A falu két végén azonban 
olyan szűk a hely, hogy ott csak magántulajdon érintésével lenne lehetőség a kiépítésre, ami 
sokba kerülne és kisajátítást igényelne. Ezen kívül közmű kiváltásokra is szükség lenne, ami a 
költségeket tovább növelné. Gyalogátkelőhelyet terveztek már kialakítani az Arany J. utcánál 
és a Szent István útnál, de ott is akadályokba ütköztek. A gyalogátkelőhely kialakítása és 
ennek anyagi finanszírozása az Önkormányzat feladata lenne. Ezeket a dolgokat is terveztetni 
és engedélyeztetni kell, amire a KKK-nál pályázatot lehet benyújtani. Korábban már kért be 
erre vonatkozóan az Önkormányzat ajánlatot, de nagyon sokba kerül az egész folyamat. 
 

Garamszegi Géza polgármester megerősítette Millián Anna által elmondottakat, valóban kért 
be ajánlatot gyalogátkelőhely terveztetésre az Önkormányzat. Nagyon bonyolult folyamat, 
míg kialakítanak egy gyalogátkelőhelyet (terveztetés, engedélyezés, világítás forgalom 
technika stb.). Az ajánlat szerint a gyalogátkelőhely tervezése 800.000 – 1.000.000,-Ft lenne, 
ami a kiviteli tervet tartalmazza és ezen felül lenne még a kivitelezés. Az Alkotmány úton 



 12 

Őrbottyán felől nem is lenne fontos forgalomlassító kialakítása, mivel a faluba bejövő kanyar 
a szakemberek szerint elég a lassításra. 
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője ismertette a gyalogátkelőhely 
létesítésének feltételeit és menetét (kiviteli terv, kiemelt közvilágítás – oszlop kialakításával, 
burkolat és járdaszélesítés). 
 

Orszáczky István Szent István u. 7. szám alatti lakos kijelentette, hogy a www.vacratot.info –
n a polgármestert hibáztatják azért, hogy a 2104.jelű út nem készült el és nem lett felújítva. 
Most meggyőződött róla, hogy nem a polgármester a felelős. Ő mind a két lapot olvasta és 
nem érti az ellentmondásokat. Megkérdezte, hogy az Önkormányzatnak annyi pénze van, 
hogy leaszfaltoztatta a Szent István utat? Kérte, hogy ne hülyítsék őt. Nem érti, hogy ha a 
hollandok megépítették volna az utat, akkor az Önkormányzatnak miért kellett erre pénzt 
költenie? Nem tudja, hogy ha valakinek nincs valós információja, akkor miért ír le olyan 
dolgokat, amik nem fedik a valóságot. Megjegyezte, hogy az Önkormányzat lapja silány, a 
Helyi Ügyek szerint pedig a polgármester és a jegyző nem ért a dolgához. Tudomása szerint a 
jelenlegi polgármester 12 éve látja el ezt a feladatot, a lakosok szavazták meg őt, tehát egy 
elfogadott ember a településen. Nem tudja, hogy ki a Helyi Ügyek felelős kiadója, úgy tudja, 
hogy Kalotaynak hívják. Félreinformálták a lakosokat a csatorna kapcsán is, mivel nem is 
akkora az Önkormányzat kézfizetési kötelezettsége, mint ahogy azt a Helyi Ügyek újságban 
leírták, nem érti, hogy miért kell a valóság ellenkezőjét állítani, amikor tudják, hogy 
hazugságot írnak le. Ugyanez a helyzet az út kapcsán is, ugyanis Vácrátót hivatalos honlapján 
olvasta a Miniszter úr által ebben a témában írt leveleket. Informálódtam és a hollandok 
ideköltözésével is félrevették a lakosokat. Kérte, hogy ne hülyítsék őt és a lakosokat, hülyítik 
őt eleget, mivel nézi mind a HÍR TV-t, mind az ATV-t. Kijelentette, hogy valaki nagyon 
hazudik, kikéri magának, hogy hülyítsék őt. Megkérdezte, hogy mi van valójában a 
hollandokkal? A „gyüttmentezés”-sel sem ért egyet, irritálja őt ez a kifejezés. Tudomása 
szerint ellenzéki lap a Helyi Ügyek. Nem tudja, hogy mi vezeti az ellenzéket, talán az, hogy 
összeuszítsák az embereket. Kérte Kalotay urat, hogy menjen el hozzá és süssenek közösen 
szalonnát, ugyanis nincs velük semmi baja. Megkérdezte, hogy miért nem lehet pozitív 
gondolatokat, javaslatokat adni és hozni ebbe a faluba. A falu fejlesztése a legfontosabb, 
utálja az áskálódást. Véleménye szerint egy kívülálló jobban látja a hibákat, mint egy 
vácrátóti lakos. Nem egymást kellene lejáratni, hanem tenni kellene egymásért és a faluért.  
 

Garamszegi Géza polgármester az elhangozottakkal kapcsolatban elmondta, hogy egyáltalán 
nem keresték meg az Önkormányzatot holland nyugdíjasok és nem is akartak bejelentkezni a 
településre. Ez az egész dolog nem igaz, hiába jelent meg az információ a vacratot.info-n. Az 
info-n megjelent dolgoknak sok esetben nincs alapjuk. Például az sem igaz, hogy a jegyzőnő 
azt mondta volna valakinek, hogy ha nincs tele a kukája, akkor „üljön bele”. Ez sem igaz, 
pedig megjelentették a Helyi Ügyek újságban. Az út helyreállítás a csatorna projekt 
költségeiben szerepelt, mely szerint 4 cm-es aszfaltot kellett volna teríteni a csatornázással 
érintett útszakaszra. Határozati javaslatot ezzel kapcsolatban a képviselők megkapták. 
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője nem tudja, hogy van-e értelme 4 
cm-es réteget rátenni a megsüllyedt útra, mivel ez a mennyiség semmire sem lesz elég. Ezen 
kívül a munkálatokhoz közútkezelői hozzájárulásra és forgalomkorlátozási tervre is szükség 
van, enélkül nem lehet elvégezni a feladatot. Véleménye szerint a munkálatok megkezdése és 
a döntés meghozatala előtt meg kellene várni a ROP pályázat elbírálását, mely 30-45 napon 
belül meglesz.  
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Papp István alpolgármester javasolta, hogy kérjék a BMSK Zrt-től, hogy az út helyreállításra 
szánt összeget utalják át a KKK-nak, amit felhasználhatnak majd a pályázaton nyert összeg 
mellet a 2104.jelű út helyreállítására.  
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője jó ötletnek tartotta a felvetést. 
 
Papp István alpolgármester szerint az út helyreállításra szánt pénzt, lehetne forgalomlassítókra 
és gyalogátkelőhelyek létesítésére, kialakítására is fordítani.  
 
Garamszegi Géza polgármester bízik abban, hogy sikeres lesz a ROP pályázat és megvalósul 
az úthelyreállítás. 
 
Csonka Ferencné képviselő szerint tárgyalásokat kellene folytatni a gesztor Önkormányzattal, 
hogy amennyiben sikeres lesz a ROP pályázat, akkor esetleg a csatorna projektben lévő 
úthelyreállításra szánt összeget lehetne a mellékutak helyreállítására, vagy esetleg 
aszfaltozására fordítani. 
 
Horváth Mátyás képviselő megkérdezte Millián Annától, hogy nem lenne-e gond a ROP 
pályázat kapcsán, ha a csatorna beruházásból elkezdenék felújítani az utat? 
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője szerint zavaró lenne a ROP 
pályázatban, ha a csatorna projekt kapcsán megkezdenék az úthelyreállítást. Jogászokkal 
kellene egyeztetni ebben a témában, hogy milyen lehetőségek vannak. Javasolta, hogy várja 
meg a testület a támogatási szerződés aláírását és utána tegyenek lépéseket az úthelyreállításra 
a csatorna projekt kapcsán. 
 
Matyó Anikó jegyző véleménye szerint, ha az Önkormányzat le akarja magát fedni a 
garanciális időszak előtt, akkor meg kell hozni a határozatot. Jó megoldás lehet az is, hogy az 
Önkormányzat kiharcolja magának a felújításra szánt összeget, amit aztán arra használ majd 
fel amire akarják. 
 
Papp István alpolgármester javasolta, hogy utaltassa át az Önkormányzat az úthelyreállításra 
szánt összeget a számlára, és majd a testület eldönti, hogy mire használja azt fel. 
 
Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a Vácrátótra szánt úthelyreállítási pénz 
egy részét Vácdukára csoportosították át. Ezért lett Vácdukán út teljes szélességben 
leaszfaltozva. Őrbottyánban a 2104. jelű út állapotával kapcsolatban nincs semmiféle botrány, 
de Vácrátóton igen, annak ellenére, hogy ott sokkal rosszabb az út állapota. Érdemes lenne a 
testületnek határozatot hoznia az úthelyreállítása kapcsán, így is nyomást lehetne gyakorolni a 
gesztor Önkormányzatra és a bonyolító BMSK Zrt-re. 
 
Millián Anna a Magyar Közút Nonprofit Zrt. osztályvezetője szerint a 4 cm-es aszfaltterítés 
nem elegendő erre a megsüllyedt útra, azzal nem fognak elérni változást. Csatornázás előtt 
teljesen felesleges lett volna felújítani a 2104. jelű utat, mivel az hűtlen kezelés lett volna. 
Bízik abban, hogy sikerül a ROP pályázat keretében támogatást nyerni. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a csatorna kapcsán közel 600 millió Ft volt 
meghatározva Vácrátótra, melyben a 2104 jelű út helyreállítása is szerepelt. A most hallottak 
szerint a Magyar Közút a 4 cm-es aszfalt rátételt nem javasolja, mivel annak nincs értelme.  
Mivel több hozzászólás és javaslat nem volt, szavazásra bocsátotta a határozat javaslatot. 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 55/2012. (V. 18.) számú 
határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz a Vác és Térsége Közmű 
beruházási Önkormányzati Társulás tagjaként, hogy az „Őrbottyán és Térsége csatorna és 
szennyvízelvezetési rendszer kiépítése” címmel lebonyolított beruházás részletes projekt 
javaslatában (33 oldal, 5-15 számú táblázat), „sávos úthelyreállítás KHT. ei.” alatt szereplő 
költségek (20.054.-eFt+ 6.565.-eFt) fel nem használt részét – a beruházást lebonyolító BMSK 
Zrt., illetve Őrbottyán Nagyközség Önkormányzata - Vácrátót Község Önkormányzata 
részére (a 11742094-15441623  számú költségvetési számlájára) átutalással biztosítsa  
 

 Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 

7./ Napirend: Tárgya: ÁMK létrehozása és Alapító Okiratának elfogadása. 
 

Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a költségek ésszerű 
csökkentése miatt van szükség erre az összevonásra. Az összevonás érintené a művelődési 
házat, a tornacsarnokot és a sport- és szabadidőközpontot. Az iskola és az óvoda külön 
intézmény marad. Az összevonásról a jegyzőnő szakemberekkel is konzultált. 
 
Matyó Anikó jegyző ismertette az előterjesztést. Központi jogszabály miatt gazdasági 
átalakítás történt. A szakfeladat rendszer változott. Önkormányzati szakfeladat alatt működik 
a tornacsarnok, a szabadidőközpont, így az összevont intézmény életre hívása vált 
szükségessé, így a tornacsarnok és a szabadidőközpont a Művelődési Ház alapító okiratában 
telephelyként kerülne feltüntetésre. Bak Ferenc szakember segítette őt az előterjesztés 
elkészítésében. Az Alapító Okiratot 2012. május 31. napjáig kell elfogadnia a testületnek, így 
a jövő hét folyamán elkészíti az Alapító Okiratot, melyet a testület tárgyal majd. 
 

Garamszegi Géza polgármester kérte a képviselők és jelenlévők javaslatait, hozzászólásait.  
 

Wildmann Erika képviselő javasolta a határozat javaslat elfogadását. 
 

Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és javaslat nem volt, szavazásra 
bocsátotta a határozat javaslatot. 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 56/2012. (V. 18.) számú 
határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a Gárdonyi Géza 
Művelődési Ház alapító okiratának módosítását, melyben telephelyként kívánja megjelölni a 
vácrátóti sport- és szabadidőközpontot, valamint a községi tornacsarnokot. A Képviselő-
testület felkéri a jegyzőt a módosított Alapító okirat elkészítésére. 
 

  Határidő: 2012.05.30.    Felelős: jegyző 
 
Ruzicska Judit Rákóczi u. 58. szám alatti lakos megjegyezte, hogy ha új intézményt hoznak 
létre, akkor új pályázatot is kell kiírni. Félállásban ezt a feladatot már nem lehet ellátni. 
Mennyi lesz ennek a költségvonzata? 
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Matyó Anikó jegyző kijelentette, hogy pénzügyi számításokat még nem végeztek ebben a 
témában, most a testületnek csak azt kellett eldöntenie, hogy készítsék-e elő az Alapító 
Okiratot és foglalkozni szeretnének-e ezzel a témával. Új intézmény vezetői állást nem kell 
kiírni, mivel nem új intézményt hoznak létre, hanem a meglévő intézményt két telephellyel 
bővítik.  
 
Ruzicska Judit Rákóczi u. 58. szám alatti lakos kijelentette, hogy ennek az intézménynek a 
vezetése felelősséggel is jár majd. 
 
Matyó Anikó jegyző megjegyezte, hogy a testület az előzőekben az Alapító Okirat 
előterjesztésének elkészítéséről döntött. A tárgyalás során fel fognak vetődni az ezzel 
kapcsolatos pénzügyi dolgok. 
 
Dinka Jánosné Szabadság u. 20. szám alatti lakos megkérdezte, hogy ki lesz-e írva a 
művelődési ház neve az épületre? 
Ugyanis sokan nem tudják, hogy az a művelődési ház, őt már többen megállították ez miatt. 
Van a településnek egy szép tere is, de az akadálymentes bejárás nem biztosított a templomba. 
A meglévő lépcső állapota igen rossz, nem tud felmenni rajta, ez az oka annak, hogy nem tud 
elmenni a templomba. 
 
Garamszegi Géza polgármester kérte, hogy Dinka Jánosné a templom lépcsővel kapcsolatos 
panaszával az egyháztanácshoz forduljon, mivel az ő feladatuk azt kialakítani és az 
akadálymentes közlekedést biztosítani. Az intézményeken valóban nincs felirat, de ezt pótolni 
fogják, megköszönte az észrevételt, bár megjegyezte, hogy a tornacsarnokon, az általános 
iskolán, az óvodán, a fogászaton és az egészségházon sincs felirat, s ezt még eddig nem 
kifogásolta senki. 
 
Wildmann Erika képviselő tájékoztatásként elmondta, hogy árajánlatot már kért a feliratokról, 
aminek az ára 50.000 – 100.000,-Ft között van. A feliratok megrendeléséről a testületnek kell 
majd döntenie az egyik soron következő ülésén.  
 
8./ Napirend: Tárgya Alapítványok Alapító Okiratának módosítása. 
 

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az Alapítványok Alapító Okiratának 
módosításra azért van szükség, mert az abban foglaltak nem tették lehetővé eszközök 
beszerzését az intézményekben. Mivel az intézmények külső felújítása megtörtént pályázati 
forrásból, ezért javasolják az Alapító Okiratokat módosítani, melyben engedélyezik eszközök 
vásárlását is. 
 
Matyó Anikó jegyző kiegészítésként elmondta, hogy 1995 szeptembere óta léteznek az 
Alapítványok. Megerősítette a polgármester által elmondottakat. Másik módosítási javaslat az 
lenne, hogy az Alapítványok könyvelését a Kuratórium tagjai által felkért személy végezze a 
továbbiakban.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel hozzászólás és javaslat nem volt, szavazásra bocsátotta 
a határozat javaslatot. 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 57/2012. (V. 18.) számú 
határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a mellékletben foglaltak szerint elfogadta 
az „Alapítvány a vácrátóti Községi Óvoda fejlesztésére” Alapító Okiratát. 
 
  Határidő: azonnal   Felelős: polgármester, jegyző 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 58/2012. (V. 18.) számú 
határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a mellékletben foglaltak szerint elfogadta 
az „Alapítvány a vácrátóti Általános Iskola technikai feltételeinek javítására” Alapító 
Okiratát. 
  Határidő: azonnal   Felelős: polgármester, jegyző 
 
9./ Napirend: Tárgya: Egyebek. 
 
a./ Adósok listájának közzététele. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy az Önkormányzatnak törvény 
adta lehetősége az adósok listájának helyben szokásos módon történő közzététele. Az adós 
kolléganő az I. féléves értesítések kapcsán már felhívta erre az adózók figyelmét. Az 
ombudsman tájékoztatása szerint helyben szokásos módnak kizárólag a hirdetményi út és a 
helyi újság tekinthető, a honlapra ezt már nem lehet feltenni, mivel az már nem csak helyben 
olvashatják. Javasolta, hogy magánszemély esetén a 15.000,-Ft feletti összegű  tartozók, míg 
vállalkozás esetén a 100.000,-Ft feletti összegű tartozók kerüljenek az adósok listájára. 
Javasolta, hogy még egyszer értesítsék ki az adósokat a tartozásukról, valamint arról, hogy 
amennyiben a megadott határidőn belül nem fizetik ki a tartozásukat, úgy felkerülnek az 
adósok listájára. Tájékoztatásként elmondta, hogy az Önkormányzatnak 17.741.000,-Ft a 
kintlévősége.  
 
Papp István alpolgármester egyetértett azzal, hogy az adósok még egyszer ki legyenek 
értesítve a tartozásukról és arról, hogy amennyiben nem fizetnek felkerülnek az adósok 
listájára.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel hozzászólás és javaslat nem volt, szavazásra bocsátotta 
a határozat javaslatot. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 59/2012. (V. 18.) számú 
határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy magánszemélyek 
esetén a 15.000,-Ft feletti, vállalkozások esetén a 100.000,-Ft feletti hátralékosok listáját 
közzé teszi a felszólítást követően 2012. június 31. után. 
Közzététel helye: Vácrátóti Hírmondó, a Polgármesteri Hivatal és a falu hirdetőtáblái 
 
 Határidő: 2012. június 31.  Felelős:  jegyző 
 
b./ Tájékoztatás az osztatlan közös tulajdonú ingatlanokkal kapcsolatban. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a Vidékfejlesztési 
Minisztériumtól jött egy tájékoztató levél, melyben kérik az Önkormányzat segítségét az 
osztatlan közös tulajdonú ingatlanok megszüntetésével kapcsolatos tájékoztatásban. 2012. 
június 01. napjáig van lehetősége a lakosoknak benyújtani a kérelmet a területileg illetékes 
körzeti földhivatalokhoz.  
 
A lakosság a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
Kalotay Balázs Rákóczi u. 58. szám alatti lakos megkérdezte, hogy a testületnek mi a terve a 
községi konyhával kapcsolatban? 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy konyhatechnikai szempontból a Zóna Kft. 
vizsgálta a konyhát, a pénzügyi ellenőrzés jegyzőkönyvét pedig ma kapták meg, amit a 
képviselőknek még meg sem küldtek. A jövő héten kiküldik majd a képviselőknek az 
pénzügyi ellenőrzésről szóló jelentést, melyet testületi ülés keretében tárgyal majd a 
Képviselő-testület. Reméli, hogy a Képviselő-testület a két jelentés birtokában felelősségteljes 
döntést hoz majd a konyha ügyében. 
 
Megköszönte a lakosság aktív részvételét. 
 
Szűrné Hremó Judit Rákóczi u. 14. szám alatti lakos megjegyezte, hogy amennyiben a testület 
a konyha bezárása mellett dönt, az nagyban érinti őt is, mivel az édesapja onnan kapja az 
ebédet, a házi gondozó segítségével. A szociális gondozó nemcsak kiviszi neki az ételt, 
hanem meg is ebédelteti őt és el is mosogat. Több cégtől is próbált már ételt rendelni, de ezt 
köszönik nem kérik többet. Várják a tájékoztatást a konyha üzemeltetése kapcsán, mivel ez 
nagyban érti őket. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a lakosság részéről több hozzászólás nem hangozott el 
megköszönte a jelenlévőknek a megjelenést és az aktív részvételt. 
 

Kmf. 
 
 

Garamszegi Géza         Matyó Anikó  
    polgármester             jegyző 

 
 

Monori Szilárd 
jegyzőkönyv-hitelesítő 


